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REVISTA PRESEI 

 

 

 Administrația Prezidențială anunță că președintele Iohannis a prezentat o 

formulă de calcul greșită pentru scenariile de deschidere a școlilor. Precizează 

că se ia în calcul numărul total de cazuri noi înregistrat în ultimele 14 zile 

raportat la mia de locuitori, nu media zilnică. 

Administrația Prezidențială anunță că Președintele Klaus Iohannis a prezentat 

miercuri, în conferința de presă de după întâlnirea cu premierul Orban și mai mulți 

membri ai cabinetului acestuia, o formulă de calcul greșită care stă la baza stabilirii 

celor trei scenarii care vizează desfășurarea învățământului preuniversitar începând 

cu data de 14 septembrie. 

Administrația precizează că formula corectă în funcție de care școlile se vor 

încadra în scenariile „verde”, „galben” sau „roșu” este numărul total de cazuri noi 

înregistrat în ultimele 14 zile raportat la 1000 de locuitori din localitatea în care se 

află școala, și nu media zilnică de îmbolnăviri pe ultimele 14 zile. 

Președintele Iohannis a repetat de mai multe ori că scenariile se schimbă în funcție 

de media zilnică de îmbolnăviri raportată la mia de locuitori pe ultimele 14 zile. 

Comunicatul Administrației Prezidențiale: 

„În informațiile transmise de către Președintele României, domnul Klaus Iohannis, 

în cadrul conferinței de presă susținute la Palatul Cotroceni, miercuri, 5 august 

2020, a apărut o eroare cu privire la formula de calcul care stă la baza stabilirii 

celor trei scenarii care vizează desfășurarea învățământului preuniversitar începând 

cu data de 14 septembrie. 

Informația corectă este următoarea: criteriul epidemiologic în funcție de care 

școlile se vor încadra în scenariile „verde”, „galben” sau „roșu” este numărul total 

de cazuri noi înregistrat în ultimele 14 zile raportat la 1000 de locuitori din 

localitatea în care se află școala, și nu media zilnică de îmbolnăviri pe ultimele 14 

zile, așa cum a fost inițial comunicat de către Președintele României. 

https://www.biziday.ro/presedintele-iohannis-dupa-sedinta-cu-membrii-guvernului-referitor-la-inceperea-scolilor-facem-trei-scenarii-pentru-fiecare-scoala-in-functie-de-situatia-epidemica-din-fiecare-localitate-autorita/?source=biziday
https://www.biziday.ro/presedintele-iohannis-dupa-sedinta-cu-membrii-guvernului-referitor-la-inceperea-scolilor-facem-trei-scenarii-pentru-fiecare-scoala-in-functie-de-situatia-epidemica-din-fiecare-localitate-autorita/?source=biziday
https://www.biziday.ro/presedintele-iohannis-dupa-sedinta-cu-membrii-guvernului-referitor-la-inceperea-scolilor-facem-trei-scenarii-pentru-fiecare-scoala-in-functie-de-situatia-epidemica-din-fiecare-localitate-autorita/?source=biziday
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Metoda de calcul este stabilită de specialiștii Institutului Național de Sănătate 

Publică și reprezentanții Ministerului Sănătății și subliniem că nu a fost comunicată 

corect Administrației Prezidențiale de către Ministerul Sănătății. 

Președintele României își cere public scuze pentru eventualele confuzii rezultate ca 

urmare a comunicării formulei de calcul eronate”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Școală în containere - soluția pentru reluarea cursurilor în unitățile de 

învățământ supraaglomerate 

Din cele 3 scenarii posibile pentru cursurile din noul an școlar, cel verde și cel mai 

optimist nu se va putea aplica în marile oraşe. Școlile supraaglomerate, cu două 

schimburi și 40 de copii în clase, vor fi obligate să asigure distanţarea socială. 

Aducerea unor containere e o variantă agreată şi de Ministerul Educaţiei, dar nu 

mai e timp pentru montarea și autorizarea lor. 

De un an de zile, grădiniţa arondată Școlii 194 din Capitală funcţionează într-o 

construcţie modulară. Aici pot studia 6 grupe de copii. 

Şi şcoala ar mai avea nevoie de spaţiu, iar astfel de construcții modulare ar putea 

rezolva problema în cazul aplicării scenariului verde, în care toţi copiii s-ar 

întoarce la şcoală. 

La Școala 179 din Bucureşti se lucrează intens la o clădire nouă, pe structură 

metalică. Aici copiii învaţă în 3 schimburi, iar părinţii au cerut iniţial şi ei 

eurocontainere. 

Chiar dacă par o soluţie temporară, unele dintre containerele noi oferă condiţii mai 

bune pentru elevi decât şcolile normale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 7 august 2020 3 

 

 Orban: Guvernul va acorda părinţilor un sprijin de 75% din salariu în 

cazul suspendării cursurilor într-o şcoală 

Guvernul va acorda părinţilor, în noul an şcolar, un sprijin de 75% din salariu în 

cazul în care cursurile se suspendă într-o anumită şcoală pe motive ce ţin de 

pandemia COVID-19, a declarat, joi, prim-ministrul Ludovic Orban. 

 

"În perioada stării de urgenţă a existat o formă de sprijin a familiilor cu copii. Pe 

perioada în care au fost suspendate cursurile şcolare, un părinte, la alegere, a avut 

posibilitatea să stea acasă, într-un fel de concediu, să spun, plătindu-i-se 75% din 

salariul său. Şi pentru începerea şcolii vom lua o măsură similară. Măsura, în 

schimb, va fi flexibilă, pentru că situaţia epidemiologică fiind diferită de la 

localitate la localitate, nu va fi o măsură generală, aşa cum a fost, (...) va fi o 

măsură locală. Dacă într-o şcoală avem cazuri şi se închide şcoala 14 zile, toţi 

părinţii elevilor din şcoala respectivă vor primi, pe perioada suspendării cursurilor, 

să zicem de 14 zile, acea formă de sprijin de 75%", a explicat Orban, citat de 

Agerpres. 

 

După ce a participat joi la inaugurarea Muzeului mineritului, proiect reabilitat din 

fonduri europene prin Programul Operaţional Regional 2014 - 2020, el a fost 

întrebat de ziarişti dacă părinţii ai căror copii vor rămâne acasă după începerea 

anului şcolar vor fi sprijiniţi financiar. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul, asteptat sa ia doua decizii importante: sporurile pentru angajatii 

DSP si acordarea unor beneficii zilierilor 

Guvernul are pe ordinea de zi a sedintei de vineri, care incepe la ora 16.00, un 

proiect de ordonanta de urgenta care prevede, ca in perioada starii de alerta, 

angajatii directiilor de sanatate publica si DSP Bucuresti care executa, conduc sau 

coordoneaza misiuni si sarcini de serviciu pentru prevenirea si combaterea 

efectelor pandemiei de COVID-19 sa beneficieze de sporuri.  
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Astfel, directorii executivi si directorii executiv adjuncti primesc un spor la salariu 

de baza de 40%, in timp ce functionarii publici incadrati in serviciul de control in 

sanatate publica vor avea un spor de 30%. Un alt proiect de OUG se refera la 

masuri pentru zilieri, cei care lucreaza sezonier si angajatorii care au salariatia care 

lucreaza in regim de telemunca. 

 

"(1) Incepand cu data intrarii in vigoare a prezentei ordonante de urgenta, pe 

perioada starii de alerta instituita prin Hotatarea Guvernului nr.394/2020 privind 

declararea starii de alerta si masurile care se aplica pe durata acesteia pentru 

prevenirea si combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, cu modificarile 

ulterioare si prelungita prin Hotararea Guvernului nr.476/2020, cu modificarile si 

completarile ulterioare si prin Hotararea Guvernului nr.553/2020, cu modificarile 

si completarile ulterioare, in vederea prevenirii si combaterii efectelor pandemiei 

de COVID-19, personalul din cadrul directiilor de sanatate publica judetene si a 

municipiului Bucuresti care executa, conduce sau coordoneaza misiuni si sarcini de 

serviciu pentru prevenirea si combaterea efectelor pandemiei de COVID-19 

beneficiaza de un spor calculat la salariul de baza dupa cum urmeaza: 

 

a) directorul executiv si directorii executivi adjuncti beneficiaza de un spor la 

salariul de baza de 40%; 

 

b) functionarii publici incadrati in serviciul de control in sanatate publica 

beneficiaza de un spor la salariul de baza de 30%. 

(2) Cuantumul sporului prevazut la alin. (1) nu se ia in calcul la determinarea 

limitei prevazute la art. 25 din Legea-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 

personalului platit din fonduri publice, cu modificarile si completarile ulterioare. 

 

(3) Sporul prevazut la alin. (1) se acorda odata cu drepturile salariale aferente lunii 

august 2020", arata proiectul de ordonanta de urgenta inscris pe ordinea de zi a 

reuniunii de vineri a Executivului. 
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Masuri pentru zilieri si cei care muncesc sezonier 

 

Un alt proiect de ordonanta de urgenta vizeaza instituirea unor masuri de sprijin 

destinate salariatilor si angajatorilor in contextul situatiei epidemiologice 

determinate de raspandirea coronavirusului SARS - CoV - 2, precum si pentru 

stimularea cresterii ocuparii fortei de munca. Violeta Alexandru a precizat ca 

impactul bugetar este de circa 2,5 miliarde lei, pentru masurile cuprinse in 

ordonanta de urgenta si aproximativ 700.000 de oameni ar putea fi beneficiarii 

acestor reglementari. 

 

"Prin derogare de la prevederile art.112 alin. (1) din Legea nr. 53/2003, Codul 

Muncii, republicata, cu modificarile si completarile ulterioare, in cazul reducerii 

temporare a activitatii determinata de instituirea starii de urgenta/alerta/asediu, in 

conditiile legii, angajatorii au posibilitatea reducerii timpului de munca a 

salariatilor cu cel mult 50% din durata prevazuta in contractul individual de munca, 

cu informarea si consultarea sindicatului, a reprezentantilor salariatilor sau a 

salariatilor, dupa caz, anterior comunicarii deciziei salariatului", arata proiectul de 

act normativ. 

 

Reducerea timpului de munca este stabilita prin decizia angajatorului, pentru o 

perioada de cel putin cinci de zile lucratoare consecutive, iar angajatorul avand 

obligatia de stabilire a programului de munca pentru intreaga luna. Reducerea 

timpului de munca se aplica si in cazul programului de munca in ture, precum si in 

cazul programului de munca inegal. 

 

"Decizia angajatorului de reducere a timpului de munca, programul de lucru, 

modul de repartizare a acestuia pe zile si drepturile salariale aferente se comunica 

salariatului cu cel putin 5 zile 3 inainte de aplicarea efectiva a masurii si se 

transmite in registrul general de evidenta a salariatilor cel tarziu in ziua anterioara 

producerii acesteia", mai arata sursa citata. 

 

 

 

https://ziare.com/violeta-alexandru/
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De asemenea, pe durata reducerii timpului de munca salariatii afectati de masura 

beneficiaza de o indemnizatie de 75% din diferenta dintre salariul de baza brut 

prevazut in contractul individual de munca si salariul de baza brut aferent orelor de 

munca efectiv prestate ca urmare a reducerii timpului de munca, in completarea 

drepturilor salariale cuvenite, calculate la timpul efectiv lucrat. 

 

Indemnizatia este suportata de angajator si se achita la data platii salariului aferent 

lunii respective, urmand a se deconta din bugetul asigurarilor pentru somaj dupa 

indeplinirea de catre angajator a obligatiilor declarative si de plata aferente 

veniturilor din salarii si asimilate salariilor din perioada pentru care se face 

solicitarea. 

 

Proiectul de act normativ prevede masuri si pentru zilieri sau persoanele care 

desfasoara activitati sezoniera pe contract de munca cu perioada determinata. 

 

Astfel, zilierii ar urma sa primeasca o suma de la bugetul de stat o suma 

reprezentand 35% din remuneratia cuvenita zilei de munca. Pentru cei care 

lucreaza sezonieri este prevazuta o indemnizatie lunara de 41,5% din castigul 

salarial mediu brut prevazut de Legea bugetului asigurarilor sociale de stat pe anul 

2020, insa nu mai mult de 41,5% din castigul salarial mediu brut pe economie, 

aferent perioadei lucrate. 

 

OUG include bani si pentru angajatorii care au salariati in regim de telemunca 

 

Actul normativ contine si masuri regimul de elemunca si anume pentru fiecare 

telesalariat angajatorii beneficiaza de un ajutor financiar de 2.500 lei pentru a 

achizitiona echipamente tehnice necesare desfasurarii activitatii in acest regim. 

 

"Pentru desfasurarea activitatii in regim de telemunca, in conformitate cu 

prevederile Legii nr. 81/2018 privind reglementarea activitatii de telemunca, se 

acorda, o singura data, angajatorilor pentru fiecare telesalariat, un sprijin financiar 

in valoare de 2.500 lei in scopul achizitionarii de pachete de bunuri si servicii 

tehnologice necesare desfasurarii activitatii in regim de telemunca. 
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Un alt proiect de ordonanta de urgenta modifica si completeaza OUG 78/2000 

privind omologarea, eliberarea cartii de identitate si certificarea autenticitatii 

vehiculelor rutiere in vederea comercializarii, inmatricularii sau inregistrarii 

acestora in Romania si a OUG 80/2000 privind omologarea si certificarea 

produselor si materialelor de exploatare utilizate la vehiculele rutiere, precum si 

conditiile de introducere pe piata si de comercializare a acestora. Actul normativ 

prevede ca "nu se supun omologarii de catre R.A.R. vehiculele rutiere noi care 

detin omologare UE a intregului vehicul". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul urmează să aprobe măsuri destinate angajaţilor şi angajatorilor; 

impactul bugetar - 2,5 miliarde de lei 

Guvernul urmează să adopte, în şedinţa de vineri, un pachet de măsuri de sprijin 

pentru angajaţii şi angajatorii care se confruntă cu situaţii de diminuare a 

contractelor, respectiv a cifrei de afaceri. 

 

Măsurile urmează să fie adoptate prin proiectul de ordonanţă de urgenţă privind 

instituirea unor măsuri de sprijin destinate salariaţilor şi angajatorilor în contextul 

situaţiei epidemiologice determinate de răspândirea coronavirusului SARS-CoV-2, 

precum şi pentru stimularea creşterii ocupării forţei de muncă. 

 

"Proiectul de act normativ reglementează o măsură de sprijin pentru revenirea în 

activitate, sub forma unei scheme de finanţare temporară a angajaţilor care vor 

avea program redus de muncă. Având în vedere apariţia unor situaţii cu caracter 

imprevizibil şi excepţionale care determină stabilirea de reguli specifice pentru 

anumite domenii de activitate privind asigurarea continuităţii activităţii în condiţii 

de securitate şi sănătate în muncă, astfel încât activitatea să fie menţinută la un flux 

continuu şi operată sub anumiţi parametri de eficienţă economică, prin prezentul 

act normativ se stabileşte posibilitatea acordată angajatorului de reducere a 

timpului de muncă al salariaţilor, cu cel mult 50% din durata prevăzută în 

contractul individual de muncă, cu repartizarea corespunzătoare a programului de 

lucru şi reducerea corespunzătoare a salariului.  
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Pe durata reducerii timpului de muncă, salariaţii beneficiază de o indemnizaţie de 

75% din diferenţa dintre salariul de bază brut prevăzut în contractul individual de 

muncă şi salariul de bază brut aferent orelor de muncă efectiv prestate ca urmare a 

reducerii timpului de muncă", se arată în nota de fundamentare a proiectului, 

dezbătut în şedinţa de guvern de săptămâna trecută. 

 

Tot acolo se precizează că pe perioada reducerii temporare a activităţii cauzată de 

existenţa stării de urgenţă/alertă/asediu, salariatul beneficiază de toate celelalte 

drepturi aferente timpului normal de muncă prevăzut în contractul individual de 

muncă anterior reducerii unilaterale a timpului de muncă corespunzător timpului 

de muncă efectiv lucrat. 

 

"În reglementarea cuprinsă în proiectul de act normativ, această măsură se propune 

a fi aplicată ori de către ori se instituie stare de urgenţă/alertă/asediu, în condiţiile 

legii", conform notei de fundamentare. 

 

În document se menţionează că prin proiectul de OUG se are în vedere şi 

sprijinirea altor categorii de persoane care realizează venituri în regim independent, 

respectiv "alţi profesionişti, astfel cum sunt reglementaţi de articolul 3 alineat (2) 

din Legea 287/2009 privind Codul civil, republicată, cu modificările ulterioare, a 

căror activitate este redusă ca urmare a instituirii stării de urgenţă/alertă/asediu". 

 

"Pentru aceştia, prin proiectul de act normativ se propune ca pe perioada stării de 

urgenţă/alertă/asediu să se acorde o indemnizaţie lunară de 41,5% din câştigul 

salarial mediu brut, de la bugetul de stat, prin Agenţia Naţională pentru Plăţi şi 

Inspecţie Socială, pe baza cererii şi a declaraţiei pe propria răspundere", se spune 

în nota de fundamentare. 

 

Totodată, se instituie măsuri de stimulare a ocupării, acordate pentru o perioadă de 

trei luni de la intrarea în vigoare a ordonanţei de urgenţă, care vizează, în principal, 

domeniile afectate de întreruperea sau restrângerea activităţii ca urmare a efectelor 

coronavirusului SARS-CoV-2. 
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Măsurile au în vedere zilierii şi persoanele care lucrează în baza unui contract de 

muncă pe perioadă determinată pentru activităţi sezoniere. 

 

Astfel, pentru zilieri se propune acordarea unei sume de "35% din remuneraţia 

cuvenită/ zi de muncă", iar pentru sezonieri, acordarea unei indemnizaţii, 

reprezentând "41,5% din salariu, dar nu mai mult de 41,5% din câştigul salarial 

mediu brut pe economie, aferent perioadei lucrate". 

 

Totodată, prin proiectul de OUG, în vederea impulsionării angajatorilor de a utiliza 

telemunca, se propune "acordarea o singură dată a unei sume de 2.500 lei pentru 

angajaţii care au lucrat în regim de telemuncă în perioada stării de urgenţă sau de 

alertă pentru cel puţin 15 zile, pentru achiziţionarea de pachete de bunuri şi servicii 

tehnologice necesare desfăşurării activităţii în regim de telemuncă". 

 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a precizat la finalul şedinţei de guvern de 

săptămâna trecută că impactul bugetar pentru toate măsurile din pachet este estimat 

la 2,5 miliarde de lei. 

 

"Estimăm un impact bugetar pentru toate aceste măsuri de 2,5 miliarde de lei şi 

estimarea noastră, urmând să fim constant atenţi la ceea ce se va întâmpla în piaţă, 

este că un număr de aproximativ 700.000 de persoane şi profesionişti ar putea 

beneficia de această nouă măsură. Suntem receptivi la toate semnalele pe care le-

am primit. Această măsură privind munca flexibilă - ca şi toate celelalte - a fost 

gândită împreună cu partenerii sociali, a fost o măsură care ţine cont de toate 

evoluţiile care au loc pe piaţa muncii şi de toate semnalele pe care le avem de la 

angajatori", a afirmat ministrul. 

 

Pe agenda şedinţei de guvern mai figurează un proiect de ordonanţă de urgenţă 

privind "reglementarea unor măsuri" referitoare la acordarea de sporuri pentru 

comitetul director şi altor categorii de angajaţi ai DSP-urilor. 
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În nota de fundamentare se arată că: prin proiectul de act normativ "se creează 

cadrul legal astfel încât până la data încetării stării de alertă, instituită în condiţiile 

legii, comitetul director beneficiază de un spor pentru condiţii epidemiologice 

deosebite de 40% la salariul de bază, iar funcţionarii publici care desfăşoară 

activităţi în domeniul controlului în sănătatea publică, din cadrul direcţiilor de 

sănătate publică judeţene şi a municipiului Bucureşti, beneficiază de un spor de 

30% la salariul de bază, cu scopul ajustării diferenţelor salariale dintre categoriile 

de personal din cadrul direcţiilor de sănătate publică implicate în aplicarea 

măsurilor impuse pe perioada stării alertă, în vederea atragerii de personal calificat 

pe de o parte, cât şi menţinerii celui existent pe de altă parte, în condiţiile în care 

numărul angajaţilor din aceste instituţii este unul redus". 

 

În cadrul aceleiaşi şedinţe urmează să fie adoptat şi un proiect de hotărâre privind 

refacerea Sălii Polivalente din Tulcea. 

 

Pe ordinea de zi a şedinţei au fost incluse şi o serie de proiecte de hotărâre privind 

eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ordonanța cu ajutoarele de stat de 1 miliard Euro pentru PFA și IMM, în 

Monitorul oficial. Punctajul la granturile de 200.000 Euro pentru firme 

Guvernul a publicat joi în Monitorul Oficial ordonanța de urgență prin care se vor 

acorda ajutoare din fonduri europene în valoare totală de 1 miliard de euro 

persoanelor fizice autorizate, microîntreprinderilor și firmelor mici și mijlocii, 

pentru ieșirea din criza coronavirsu COVID-19. Ordonanța de ugență 130/2020 

cuprinde și anexele cu codurile CAEN eligibile pentru fiecare categorie de sprijin, 

precum și punctajul pentru proiectele prin care se vor acorda granturile destinate 

IMM-urilor, de până la 200.000 de euro pentru investiții. Consultă, la final, textul 

integral al OUG 130/2020. 

OUG 130/31 iulie 2020 a fost publicată în Monitorul oficial nr. 705 din 

06.08.2020, partea I. 
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Sesiunile de aplicare se vor deschide pe o platformă online pe care urmează să o 

realizeze Serviciul de Telecomunicatii Speciale (STS). Deschiderea sesiunior va fi 

anuntata de către Ministerul Economiei si Agenția pentru IMM-uri din subordinea 

sa, care gestioneaza programul de sprijin. Până atunci, autoritățile mai trebuie să 

emită și alte documente, cum sunt Ghidul solicitantului (de la Autoritatea de 

management pentru Programul de Competitivitate) și schemele de minimis. 

Cele 3 categorii de sprijin sunt: 

1. Microgranturi pentru firme și PFA - 2.000 Euro 

Microgranturile se vor da sub formă de sumă forfetară în valoare de 2.000 de euro 

fiecare. Bugetul total disponbil va fi de 100 de milioane de euro, din care 85% de 

la UE și restul de la bugetul de stat. 

Beneficiarii vor fi IMM-uri care nu au angajați, precum și PFA, astfel: 

 a) întreprinderilor mici și mijlocii care fac dovada prin situațiile financiare 

depuse că nu dețin salariați cu contract individual de muncă la data de 

31.12.2019; 

 b) PFA, ONG-uri cu activitate economică în unul din domeniile de activitate 

prevăzute în Anexa nr 1 la OUG (care va fi publicată în Monitorul Oficial); 

 c) PFA/CMI dacă au fost implicte în transportul, echiparea, evaluarea, 

diagnosticarea și tratamentul pacienților diagnosticați cu COVID-19 care nu 

au beneficiat de stimulentul medicat acordat în baza OUG 43/2020. 

Cererile de finanțare depuse în cadrul apelurilor de proiecte vor fi selectate în 

ordinea depunerii, cu respectarea criteriilor de eligibilitate. 

Bugetul schemei este de 100 de milioane de euro, ajungând pentru 50.000 de 

beneficiari. 
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2. Granturi de capital de lucru: 2.000-150.000 Euro. Lista domeniilor eligibile 

Aceste granturi vor avea valoare variabilă, ca procent din cifra de afaceri pe anul 

2019 a firmelor beneficiare (IMM-uri a căror activitate a fost afectată de 

răspândirea virusului COVID-19 sau a căror activitate a fost suspendată prin 

ordonanțe militare pe perioada stării de urgență și/sau pe perioada stării de alertă, 

în condițiile specifice prevăzute de prezenta ordonanță de urgență). 

Categorii de ajutoare de capital de lucru: 

 Firmele cu cifra de afaceri de 5.000 – 13.500 euro pe anul 2019 vor primi 

granturi de 2.000 euro. 

 Firmele cu cifra de afaceri de 13.501 – 1.000.000 euro vor primi granturi la 

valoarea de 15% din cifra de afaceri pe anul 2019, dar nu mai mari de 

150.000 euro fiecare. 

Domenii eligibile: restaurante, hoteluri, cafenele, servicii de transport, agenții de 

turism, librării, edituri, biblioteci, industrii creative, organizare de evenimente. 

Pentru acordarea granturilor destinate capitalului de lucru, Ministerul Ecnomiei 

(MEEMA) va elibera în perioada 01 august - 15 septembrie 2020, la cerere, 

certificate de situații de urgență (CSU), operatorilor economici a căror activitate a 

fost afectată în contextul pandemiei SARS-CoV-2 în perioada stării de urgență”- a 

comunicat oficial instituția, confirmând informația publicată anterior de 

StartupCafe.ro. 

De observat că ordonanța s-a publicat în Monitorul Oficial pe 6 august, dar 

prevede că certificatele CSU se pot scoate începând din 1 august, până pe 15 

septembrie. 

Certificatul pentru situații de urgență emis de către MEEMA în baza Ordonanței de 

urgență a Guvernului nr. 29/2020, constată în baza declarației pe propria 

răspundere că operatorul economic a înregistrat diminuarea veniturilor sau a 

încasărilor de minim 25% în luna martie, aprilie sau mai 2020 prin raportare la 

media lunilor ianuarie și februarie 2020 sau întreruperea parțială sau totală a 

activității ca efect al deciziilor emise de autoritățile publice competente pe perioada 

stării de urgență decretată. 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/obtinere-certificate-csu-fonduri-europene.htm
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/obtinere-certificate-csu-fonduri-europene.htm
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Bugetul schemei este de 350 de milioane de euro. 

 3. Granturi pentru investiții: 50.000-200.000 Euro 

Granturile pentru investiții vor fi acordate pe bază de proiect depus de firma 

beneficiară și aprobat de Ministerul Economiei și AIPPIMM. 

Firma beneficiară va trebui să vină și ea cu un aport propriu la cheltuielile eligibile 

de cel puțin 15%. Acest aport minim crește la 30% pentru firmele din București și 

județul Ilfov. 

Granturile se acordă IMM-urilor care implementează investiții necesare pentru: 

• extinderea capacităților de producție existente, precum și pentru extinderea 

capacităților de prestării de servicii; 

• realizarea de unități noi ale capacităților de producție existente, precum și pentru 

realizarea unor unități noi de prestare de servicii; 

• reabilitarea/modernizarea unităților de producție existente precum și pentru 

reabilitarea/modernizarea unor unități noi de prestare de servicii. 

Bugetul schemei este de 550 de milioane de euro. 

Grila de punctaj pentru această categorie de granturi: 

 

 (Sursa: hotnews.ro) 
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 Lista marilor investiții prioritare: 160 de proiecte, în valoare de peste 216 

miliarde de lei 

Ministerul Finanțelor a întocmit lista proiectelor de investiții publice semnificative 

prioritizate, în baza datelor transmise de către 9 ministere, potrivit unui 

memorandum care ar urma să fie discutat vineri în Guvern. Cele 9 ministere au 

transmis informații legate de 160 de proiecte de investiții prioritare, cu o valoare 

actualizată de 216,26 miliarde lei și un rest de finanțat pentru finalizarea acestora 

de 146,85 miliarde lei. Vezi lista cu marile investiții care ar trebui finalizate în 

următorii ani. 

Lista cuprinde proiectele, cu valoarea lor estimată, stadiul în care se află, anul 

în care ar urma să fie finalizate și indicatorii de eficiență economică. 

 Lista cu marile investiții 

Din cele 160 proiecte de investiții publice aflate în curs de implementare, 46 de 

proiecte au un stadiu fizic de 0%. 

Dintre acestea, 17 proiecte sunt proiecte noi, o parte fiind introduse în Programul 

de Investiții Publice (PIP) pentru anul 2020, iar celelalte urmează să fie introduse 

în PIP în anul 2021. 

 

Alte 143 proiecte sunt proiecte în continuare, din care 47 proiecte au stadiul fizic 

100%, respectiv lucrările de execuție sunt finalizate, iar 96 proiecte sunt în 

implementare. 

Ministerul Transporturilor se află pe primul loc cu 130 proiecte, cu o valoare 

actualizată totală de 197.087.910 mii lei și un rest de finanțat până la finalizarea 

acestora de 130.891.914 mii lei. 

 

Printre cele mai scumpe proiecte de la transporturi sunt Autostrada Sibiu-Pitești 

(18,5 miliarde lei) și reabilitarea liniei de cale ferată Curtici-Simeria (10,9 mld lei). 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-6-24216062-0-lista-proiectelor-prioritare.pdf
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Ministerul Mediului, Apelor și Pădurilor gestionează un număr de 11 proiecte, cu o 

valoare actualizată totală de 6.604.355 mii lei și un rest de finanțat până la 

finalizarea acestora de 5.397.877 mii lei, din care un proiect are stadiul fizic de 

100%, iar sumele alocate acestuia pentru anul 2020 sunt necesare finalizării 

procesului de expropriere. 

 

Unul dintre proiectele cele mai importante de la mediu este reducerea eroziunii 

costiere faza II, în valoare de peste 3,4 miliarde lei. 

 

Ministerul Sănătății gestionează un număr de 6 proiecte, cu o valoare actualizată 

totală de 8.714.863 mii lei și un rest de finanțat până la finalizarea acestora de 

8.707.361 mii lei, din care 4 proiecte sunt proiecte noi și 2 proiecte în 

implementare. 

 

La sănătate, printre cele mai importante proiecte sunt spitalele regionale Craiova, 

Cluj și Iasi, fiecare în valoare de peste 2 miliarde de lei. 

 

Ministerul Lucrărilor Publice, Dezvoltării și Administrației gestionează un număr 

de 7 proiecte, cu o valoare actualizată totală de 1.387.609 mii lei și un rest de 

finanțat până la finalizarea acestora de 966.425 mii lei, din care 1 proiect nou și 6 

proiecte în implementare. 

 

De la ministerul lucrărilor publice ar fi de amintit stadioanele, precum Arcul de 

Triumf, Giulești etc sau Cazinoul din Constanța. 

 

La polul opus se situează Ministerul Justiției cu 2 proiecte și Ministerul Economiei, 

Energiei și Mediului de Afaceri, Ministerul Educației și Cercetării, Ministerul 

Apărării Naționale și Serviciul de Protecție și Pază, care derulează fiecare câte un 

proiect de investiții publice semnificativ. 

Vezi aici și Memorandumul care urmează să fie discutat în ședința de Guvern. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-6-24216068-0-memorandum-proiecte-prioritare.pdf
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 Începe perioada de depunere a candidaturilor pentru alegerile locale 

Autoritatea Electorală Permanentă anunţă că vineri începe perioada de depunere a 

candidaturilor la alegerile locale care vor avea loc pe 27 septembrie, scrie 

Agerpres. 

 

Conform Hotărârii nr. 576/2020 pentru aprobarea programului calendaristic pentru 

realizarea acţiunilor necesare organizării şi desfăşurării în bune condiţii a alegerilor 

pentru autorităţile administraţiei publice locale din anul 2020, ultima zi de 

depunere a candidaturilor este 18 august, informează AEP. 

Sursa citată menţionează că în data de 24 august birourile electorale de 

circumscripţie vor încheia un proces-verbal prin care se va constata rămânerea 

definitivă a candidaturilor. 

 

În conformitate cu prevederile art. 46 din Legea nr. 115/2015 pentru alegerea 

autorităţilor administraţiei publice locale, pentru modificarea Legii administraţiei 

publice locale nr. 215/2001, precum şi pentru modificarea şi completarea Legii nr. 

393/2004 privind Statutul aleşilor locali, propunerile de candidaţi pentru consilierii 

locali, consilierii judeţeni, pentru primari şi pentru preşedinţii consiliilor judeţene 

se fac pe circumscripţii electorale şi se depun la birourile electorale de 

circumscripţie. 

 

Informaţiile privind metodologia depunerii dosarelor de candidatură şi a listelor de 

susţinători la alegerile locale din anul 2020 pot fi consultate aici. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UNDOR, partidul infiintat de fosti membri USR, isi anunta sustinerea 

pentru Nicusor Dan la Primaria Capitalei, "pentru a contribui in mod activ la 

trimiterea Gabrielei Firea in irelevanta politica pe care o merita" 

Uniunea Nationala pentru Democratie, Omenie, Respect (UNDOR), partid infiintat 

de fosti membri USR, isi anunta sustinerea pentru Nicusor Dan la Primaria 

Capitalei. alaturi de PNL si de Alianta USR PLUS, "pentru a contribui in mod 

activ la trimiterea Gabrielei Firea in irelevanta politica pe care o merita" 

https://www.roaep.ro/legislatie/wp-content/uploads/2020/07/mof633.pdf
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/nicusor-dan/
https://ziare.com/pnl/
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"Conducerea UNDOR a decis sustinerea candidaturii lui Nicusor Dan la Primaria 

Municipiului Bucuresti, alaturi de celelalte formatiuni de dreapta, PNL si Alianta 

USR PLUS. UNDOR este un partid cu orientare de dreapta, care va sustine 

candidati cu puternice valori democratice, europene, ale democratiei liberale 

clasice si in alte localitati din tara", anunta UNDOR intr-un comunicat. 

 

Membrii UNDOR cunosc parcursul politic si personal al lui Nicusor Dan si 

considera ca este cea mai buna alegere pentru bucuresteni, datorita dedicatiei si 

consecventei in timp pe care acesta a acordat-o problemelor orasului, pe care il 

cunoaste cel mai bine, dintre toti candidatii anuntati sau posibili. 

 

"Nicusor Dan va avea intotdeauna sprijinul UNDOR si va putea conta pe fostii 

consilieri USR in primariile locale, actuali membri ai UNDOR", precizeaza 

reprezentantii Uniunii. 

Ei considera ca "Bucurestiul se afla intr-un moment crucial in acest an, dupa patru 

ani de mandat PSD, absolut dezastruosi pentru capitala, cu un primar preocupat 

exclusiv de imaginea personala si de cheltuirea banilor publici pentru companii 

afiliate". In aceste conditii, considera ca este imperativ ca "toate fortele 

democratice, reformatoare si orientate catre transformarea Bucurestiului intr-o 

capitala nu doar europeana, ci globala, un oras atractiv pentru investitorii globali si 

pentru turismul international, precum si pentru studentii straini si tinerii care 

doresc sa se implice in dezvoltarea unor comunitati locale, cu ajutorul industriilor 

creative sau al tehnologiei". "UNDOR va prelua in campania electorala mesajele 

candidatului independent Nicusor Dan, pentru a contribui in mod activ la trimiterea 

Gabrielei Firea in irelevanta politica pe care o merita", conchide UNDOR. 

 

Uniunea Nationala pentru Democratie, Omenie, Respect (UNDOR), care are 

printre fondatori fosti membri USR, este cel mai nou partid aparut pe scena 

politica, ai carui reprezentanti se declara decisi sa promoveze o politica inovatoare, 

cu adevarat "altfel", despre care altii doar vorbesc. Ei cred intr-o societate dreapta, 

dar nu rigida si indiferenta fata de nevoile cetatenilor si se pronunta in favoarea 

solidaritatii, compasiunii pentru semeni si a justei balante dintre putere si societate. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/stiri/mandat/
https://ziare.com/psd/
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 Predoiu, despre sesizarea la CCR pe legea de majorare a pedepselor pentru 

pedofili: Anumite infracţiuni - lăsate prescriptibile 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, a afirmat, joi seara, că legea prin care sunt 

majorate pedepsele pentru agresorii sexuali de minori nu a fost atacată în 

ansamblul său la Curtea Constituţională, precizând că anumite infracţiuni din actul 

normativ au fost lăsate prescriptibile, ceea ce ar fi de natură să vulnerabilizeze 

dosarele. 

 

"Noi vrem categoric combaterea acestui fenomen cu aceeaşi forţă cu care vrem 

combaterea şi a crimei organizate. Dar, tocmai că pentru acest lucru îţi trebuie o 

lege care să stea în picioare pe termen lung, inclusiv testată prin excepţii ridicate de 

avocaţi în dosare la Curtea Constituţională. Este absurd să acuzi Guvernul că nu 

doreşte combaterea acestui flagel, pentru că în realitate doreşte o lege solidă. 

Această lege, care nu a fost combătută de Guvern în ansamblul său, dimpotrivă, 

punctul de vedere al Guvernului a fost favorabil exprimat în Parlament, redactat de 

Ministerul Justiţiei, are, însă, un posibil viciu, până se pronunţă Curtea 

Constituţională, constând în faptul că în cadrul aceluiaşi set de infracţiuni cu 

privire libertatea şi integritatea vieţii sexuale, anumite infracţiuni au fost lăsate 

prescriptibile şi numai trei dintre ele au fost declarate, prin proiectul de lege, 

imprescriptibile, ceea ce ar fi de natură să vulnerabilizeze dosarele prin ridicarea 

unei excepţii de neconstituţionalitate odată legea intrată în vigoare, ceea ce la 

rândul ei ar conduce indirect la o discriminare între victime, pentru că aceste 

victime ar trebui protejate în mod egal", a declarat Cătălin Predoiu la Realitatea 

Plus. 

 

Potrivit acestuia, scopul sesizării este de a avea "după două, trei săptămâni, o lună, 

când judecă Curtea Constituţională, un test". 

 

"Poate este acolo un viciu, poate nu este un viciu. Este mai grav dacă ne-am grăbi 

acum dintr-un exces de zel şi peste un an de zile, peste doi ani de zile am vedea 

cum anumite dosare se prăbuşesc odată cu legea", a spus ministrul Justiţiei. 

 

Predoiu a adăugat că sesizarea nu afectează în niciun fel dosarele aflate în curs. 
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"Această lege, fiind mai dură decât legea în vigoare, cei care deja sunt inculpaţi pe 

aceste fapte beneficiază de legea penală mai favorabilă. Deci, nu afectăm cu nimic 

aceste dosare prin controlul pe care l-am cerut la Curtea Constituţională, dar 

securizăm pe termen lung o lege şi dosare importante. Asta este în spatele acestei 

voinţe de a testa legea la Curtea Constituţională", a afirmat Cătălin Predoiu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Salariaţii din sectorul bugetar ar putea fi incluşi în Registul Electronic 

Reforma (proiect) 

Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale propune înfiinţarea unui registru electronic 

denumit Reforma, care să cuprindă şi salariaţii din sectorul bugetar, şi care va fi 

dezvoltat şi administrat de Inspecţia Muncii, potrivit unui proiect de Ordonanţă 

lansat în dezbatere publică. 

 

"Prezentul proiectul de act normativ are ca obiect de reglementare centralizarea şi 

gestionarea evidenţelor tuturor formelor de desfăşurare a activităţii într-o relaţie de 

muncă prin înfiinţarea Registrului electronic naţional de evidenţă al Forţei de 

Muncă angajate din România. Registrul cuprinde întreg personalul plătit din 

fonduri publice conform Legea nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit 

din fonduri publice, cu modificările şi completările ulterioare, atât personalul 

contractual, funcţionarii publici, cât şi personalul autorităţilor şi instituţiilor publice 

centrale şi locale, indiferent de modul de finanţare şi subordonare, precum şi 

personalul din cadrul regiilor autonome, societăţilor naţionale, companiilor 

naţionale şi societăţilor comerciale la care capitalul social este deţinut integral sau 

majoritar de stat ori de o unitate administrativ-teritorială, precum şi personalul 

încadrat cu contract individual de muncă din mediul privat", se precizează în Nota 

de fundamentare care însoţeşte proiectul de act normativ. 

 

Potrivit sursei citate, categoriile de personal avute în vedere îşi pot desfăşura 

activitatea prin contract individual de muncă, contractul de mandat, contract de 

management, contract de activitate sportivă, convenţie individuală de muncă  
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prevăzută de Legea nr. 1/2005 privind organizarea şi funcţionarea cooperaţiei, 

decizie/ordin de numire în funcţie, raport de serviciu sau în baza actului de numire. 

 

În acest context, ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a precizat că excepţie de la 

înregistrarea în Reforma vor face cei care lucrează în cadrul sistemului de apărare, 

ordine publică şi securitate naţională, sectoare unde evidenţa personalului se ţine 

prin registre proprii. 

 

"Tot ce înseamnă salariu, indemnizaţie, de fapt toţi cei plătiţi din bani publici 

trebuie să fie, alături de angajaţii din sistemul privat, într-un singur registru 

electronic. Propun Reforma, o variantă completă a evidenţei angajaţilor/a celor 

care lucrează în România, a persoanelor plătite din bani publici. Dezvoltăm 

Revisal. Registrul va include salariaţii din cadrul autorităţilor şi instituţiilor publice 

centrale şi locale, din cadrul regiilor autonome şi a societăţilor naţionale, 

companiilor naţionale şi a societăţilor comerciale cu capital social deţinut integral 

sau majoritar de stat. Am inclus, totuşi, câteva excepţii: cei care lucrează în cadrul 

sistemului de apărare, ordine publică şi securitate naţională; aici evidenţa 

personalului se ţine prin registre proprii", a scris ministrul Muncii, joi seara, pe 

pagina sa de Facebook. 

 

Aceasta a explicat că orice modificare de contract trebuie evidenţiată într-un 

registru unic pentru a avea o imagine completă asupra tuturor evoluţiilor din piaţa 

muncii. 

 

"Am avut multe discuţii pe această temă de la momentul în care am luat decizia 

transformării actualului Revisal. Ba că nu se poate (din zeci de motive), ba că 

există la ANFP nişte evidenţe (exclusiv ale funcţionarilor şi strict în scop de 

urmărire a carierei acestora, lucru care trebuie făcut), ba că există la Ministerul 

Finanţelor alte evidenţe. Orice modificare de contract (orice tip ar fi) trebuie 

evidenţiată într-un unic registru pentru a putea avea o imagine completă, în timp 

real, asupra tuturor evoluţiilor/modificărilor în piaţa muncii. Bănuiesc că nu va 

avea nimeni nimic împotriva transparenţei. Cine nu are ceva de ascuns nu are de ce 

să se teamă", a arătat Violeta Alexandru.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Muncii anunta ca peste 10.000 de dosare pentru recalcularea 

pensiilor au fost rezolvate. Au mai ramas in lucru 3.700 de cazuri 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, afirma ca, la preluarea mandatului, erau 

14.000 de dosare cu termen depasit pentru recalcularea pensiilor, iar acum s-a 

ajuns la 3.700 de astfel de dosare, ceea ce arata ca "se poate face treaba si in 

administratie". Alexandru mentioneaza ca "ramane de lucrat mult" la casele de 

pensii din judetul Alba, din Sectorul 1 al Capitalei si din Neamt. 

 

"Nu renunt. Pana la ultimul dosar rezolvat, nu renunt. Apreciez mult implicarea 

Presedintelui Casei Nationale de Pensii Publice, Daniel Baciu, si, binenteles, a 

tuturor celor care au muncit in casele de pensii judetene. #sepoate Se poate face 

treaba si in administratie. Nu o sa reusesc minuni (oricum nu le reusesc singura) 

dar aduc respectul pentru munca sustinuta in Ministerul Muncii", a afirmat Violeta 

Alexandru, intr-o postare pe Facebook. 

 

Ea a atasat si un tabel cu situatia numarului de dosare de recalculare a pensiilor 

ramase restante. 

 

"La preluare mandat: 14000 de dosare cu termen depasit pentru recalculare. Cum 

or fi putut sa incaseze indemnizatia de ministru cei care au fost inaintea mea in 

acest minister? Pentru ce? Pentru niste legi facute de angajati? Sunt la 3700 de 

dosare in lucru astazi. Facem fata desi vin zilnic noi solicitari. Nu ne oprim, nu fac 

acest lucru pentru a ma afisa cu cifre. Respect fiecare pensionar, fiecare om care a 

muncit. Aceasta munca si perseverenta este forma mea de respect", a adaugat 

ministrul Muncii. 

 

Alexandru a mentionat ca "tot la Alba (unde se munceste pentru scaderea 

numarului restantelor) si la Sectorul 1/Bucuresti, Neamt ramane de lucrat mult si in 

perioada urmatoare". 

 

"In rest, majoritatea caselor teritoriale sunt la zi cu recalcularile ceea ce imi 

demonstreaza ca #sepoate", a scris Violeta Alexandru. 

 

 

https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/mandat/
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Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, anunta, in 3 iulie, ca a expirat expirat 

termenul de doua luni pe care l-a dat caselor de pensii pentru rezolvarea dosarelor 

restante si mai mult de jumatate dintre judetele tarii au rezolvat toate problemele. 

In schimb, "raman probleme majore la Casa de pensii Alba si la Sectorul 1", iar 

casele de pensii din Neamt si Brasov "inca nu performeaza". "Sunt pregatita sa iau 

decizii", a anuntat atunci Alexandru. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 ANOFM a obtinut fonduri europene de peste 294 de milioane de euro 

pentru sustinerea somajului tehnic 

Agentia Nationala pentru Ocuparea Fortei de Munca (ANOFM) a anuntat joi ca a 

reusit sa atraga fonduri europene in valoare de peste 294 de milioane de euro, 

pentru sustinerea masurii somajului tehnic. 

 

Prin proiectul "Sper - sprijin pentru angajatori si angajati", dezvoltat prin 

Programul Operational Capital Uman 2014 - 2020 (POCU), ANOFM a atras peste 

294 de milioane de euro, bani care acopera o parte importanta din sumele necesare 

pentru sustinerea masurii somajului tehnic, acordate angajatorilor afectati de 

masurile adoptate la nivel national pentru combaterea raspandirii virusului SARS-

CoV-2, arata institutia intr-un comunicat de presa. 

 

"In ultimele luni ne-am concentrat sa implementam masurile potrivite care sa 

sustina piata muncii, insa la fel de important a fost si sa gasim surse externe 

de finantare, pentru ca povara financiara sa nu fie suportata doar din bugetul 

public. Faptul ca am obtinut fonduri europene pentru sustinerea masurii somajului 

tehnic ne arata ca aceasta a fost una pe cat de necesara, pe atat de rapid si eficient 

implementata, reusind astfel sa treaca de rigorile europene si sa primeasca 

finantare de la Bruxelles. Aceasta reusita nu ar fi fost insa posibila fara sprijinul 

colegilor nostri din Ministerul Fondurilor Europene - Autoritarea de Management 

pentru Programul Operational Capital Uman, carora le multumesc pentru eforturile 

depuse," a declarat Victor Picu, presedinte al ANOFM, conform sursei citate. 

 

 

https://ziare.com/fonduri/fonduri-europene/
https://ziare.com/fonduri/finantare/
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Astfel, cu sprijinul agentiilor teritoriale pentru ocuparea fortei de munca, implicate 

in mod direct in implementarea masurii, ANOFM, ca beneficiar al proiectului, a 

depus doua cereri de rambursare pentru care a fost autorizata de catre AMPOCU 

suma de 1.423.845.268 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Mediului: Fondurile din Pactul Ecologic European vor fi 

directionate catre investitii pentru tranzitia la o economie neutra din punct de 

vedere climatic 

Ministrul Mediului, Apelor si Padurilor, Costel Alexe, spune ca fondurile din 

Planul de Investitii al Pactului Ecologic European vor fi directionate catre investitii 

si achizitii durabile care sa sprijine tranzitia la o economie neutra din punct de 

vedere climatic, iar autoritatile trebuie sa se asigure ca fondurile financiare puse la 

dispozitie prin acest plan nu sunt irosite. 

 

Potrivit unui comunicat de presa transmis, joi, de Ministerul Meidului, ministrul 

Costel Alexe a participat la dezbaterea Pactul Ecologic European: implementare si 

perspective pentru Romania. 

 

La sfarsitul lunii aprilie, Costel Alexe a fost mandatat de Guvern sa semneze, in 

numele Romaniei, declaratia comuna a statelor membre privind utilizarea 

investitiilor din Pactul Ecologic European, ca element cheie in planul de redresare 

a Uniunii Europene, dupa pandemia Covid-19. 

 

"Prioritatea noastra pentru urmatoarea perioada este concentrarea pe proiecte de 

mediu, pentru ca Romania sa beneficieze de cat mai multi bani din fondurile pe 

care le are la dispozitie. Aceste investitii trebuie sa fie complet aliniate obiectivelor 

Pactului Ecologic European, Agendei 2030 pentru Dezvoltare Durabila precum si 

obiectivului de limitare a incalzirii globale la 1,5 grade C al Acordului de la Paris 

pentru a evita consecintele catastrofale ale schimbarilor climatice", a declarat 

ministrul Costel Alexe, citat in comunicat. 

 

 

https://ziare.com/costel-alexe/
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In luna mai a acestui an, Romania s-a alaturat grupului Statelor Membre UE care 

sustin Redresarea Ecologica a Uniunii Europene urmand calea investitiilor 

durabile. Pactul Ecologic European promoveaza o abordare integrata pentru toate 

sectoarele si le plaseaza spre aceleasi obiective: neutralitatea climatica, protectia 

mediului, utilizarea durabila a resurselor si sanatatea si calitatea vietii cetatenilor. 

 

"Ne-am angajat astfel sa directionam fondurile din Planul de Investitii al Pactului 

Ecologic European catre investitii si achizitii durabile care sa sprijine tranzitia la o 

economie neutra din punct de vedere climatic. Trebuie sa ne asiguram ca fondurile 

financiare puse la dispozitie prin Planul de Investitii al Pactului Ecologic European 

nu sunt irosite, de aceea este crucial sa dezvoltam o structura institutionala care sa 

asigure o implementare eficienta a Pactului Ecologic European si, in acelasi timp, 

indeplinirea angajamentului Romaniei si aici rolul de coordonator general revine 

Ministerului Mediului, Apelor si Padurilor", a subliniat Costel Alexe. 

 

Dezbaterea s-a axat pe finantarea tranzitiei catre neutralitatea climatica si 

contributia politicilor sectoriale in atingerea obiectivelor de tara. Astfel, 

reprezentantul Bancii Europene de Investitii a subliniat ca strategia pentru clima a 

BEI vizeaza mobilizarea finantarii pentru tranzitia catre o economie cu emisii 

reduse de CO2 si totodata rezistenta la schimbarile climatice. 

 

La intalnire au participat, alaturi de reprezentanti ai Ministerului Mediului, Iulian 

Octavian Stana, secretar de stat in cadrul ministerului, Andreea Kohalmi-Szabo, 

presedinte AFM, reprezentanti ai Parlamentului Romaniei, ai Coalitiei pentru 

Dezvoltarea Romaniei, ai Asociatiei Producatorilor si Distribuitorilor de Chimicale 

din Romania, ai CIROM, Bankwatch, ai BEI, ai Ministerului Fondurilor Europene, 

ai Ministerului Transporturilor, Infrastructurii si Comunicatiilor, ai Ministerului 

Energiei, Economiei si Mediului de Afaceri, ai Ministerului Agriculturii si 

Dezvoltarii Rurale, ai Ministerului Lucrarilor Publice, Dezvoltarii si 

Administratiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 7 august 2020 25 

 

 Date de ULTIMĂ ORĂ de la ANM: Secetă pedologică în următoare 

perioadă. Cum vor fi afectate culturile 

Seceta pedologică moderată, puternică şi extremă se va menţine în majoritatea 

zonelor agricole pe parcursul următoarelor zile, pe fondul temperaturilor maxime 

ridicate ale aerului, ce vor ajunge şi la 37 de grade Celsius, se arată în prognoza de 

specialitate a Administraţiei Naţionale de Meteorologie (ANM), valabilă pentru 

perioada 7 - 13 august, potrivit Agerpres. 

Din punct de vedere termic, în acest interval se va menţine o vreme caldă în 

majoritatea regiunilor agricole şi chiar caniculară în zonele sudice şi estice. 

Temperatura medie diurnă a aerului se va situa între 18 şi 31 de grade, abaterile 

termice pozitive fiind de până la 7 grade, în cea mai mare parte a ţării. 

În majoritatea zonelor de cultură, maxima aerului va fi cuprinsă între 25 şi 37 de 

grade Celsius, în timp ce minimele se vor încadra între 10 şi 24 de grade. 

 

Sub aspect pluviometric, se întrevăd ploi locale sub formă de averse, însoţite de 

descărcări electrice şi intensificări temporare ale vântului, iar izolat vor fi condiţii 

de producere a grindinei. 

 

Conform specialiştilor, în cultura de porumb neirigat, conţinutul de apă pe 

adâncimea de sol 0 - 100 cm va prezenta valori scăzute (secetă pedologică 

moderată) şi deosebit de scăzute (secetă pedologică puternică şi extremă) în 

Dobrogea, cea mai mare parte a Moldovei, Munteniei şi Olteniei, local în nordul, 

nord-vestul şi vestul Banatului, centrul, izolat sudul Transilvaniei şi al Crişanei. 

 

De asemenea, în Maramureş, pe suprafeţe agricole extinse din Transilvania, 

Crişana, izolat în nord-vestul şi vestul Moldovei, nord-vestul şi estul Munteniei, 

nordul Olteniei, nord-estul Banatului, rezerva de umiditate din sol se va încadra în 

limite satisfăcătoare şi apropiate de optim. 
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În acest context şi pe fondul temperaturilor maxime ridicate din aer de la suprafaţa 

solului se vor înregistra în continuare ofilirea temporară şi răsucirea aparatului 

foliar în orele de amiază la prăşitoare, uscarea frunzelor bazale, starea de vegetaţie 

a culturilor depreciindu-se treptat, în special pe terenurile afectate de fenomenul de 

secetă pedologică cu diferite grade de intensitate. 

 

La floarea-soarelui va fi posibilă finalizarea fazei de înflorire (100%), culturile 

aflându-se predominant la maturitate ceară (10-100%), precum şi maturitate 

deplină (10-60%), în special în semănăturile efectuate în perioada optimă şi pe 

suprafeţele cu o bună aprovizionare cu apă a solului. 

 

Totodată, cultura de porumb se va afla la înflorirea paniculului (60-100%) şi 

mătăsire (50-100%), maturitate în lapte şi ceară (10-100%), îndeosebi la hibrizii 

extra-timpurii şi timpurii, iar la sfecla de zahăr se va înregistra creşterea intensă a 

rădăcinii în grosime şi greutate, în timp ce cartoful va parcurge creşterea 

tuberculilor şi uscarea vrejilor, local fiind posibilă declanşarea maturităţii 

tehnologice la soiurile de vară. 

Potrivit sursei citate, la pomii fructiferi (seminţoase) vor predomina fazele de 

creştere şi dezvoltarea a fructelor, acumularea zaharurilor, coacerea rodului, iar la 

sâmburoase se va continua recoltarea. În plus, în majoritatea podgoriilor, la viţa-

de-vie se vor semnala creşterea şi dezvoltarea boabelor, acumularea zaharurilor, 

precum şi izolat coacerea boabelor. 

 

Lucrările agricole de sezon se vor putea desfăşura în general în condiţii bune, în 

cea mai mare parte a ţării, precizează specialiştii ANM. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Lider de sindicat al polițiștilor: Avem grave probleme de sistem, generate în 

special de cei care ocupă funcții de conducere 

Priveghiul din clanul Duduienilor. „Forțele de ordine n-au făcut altceva decât să 

asigure protecția unei familii de interlopi”, acuză Andreica 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/lider-de-sindicat-al-politistilor-avem-grave-probleme-de-sistem-generate-in-special-de-cei-care-ocupa-functii-de-conducere-1349391#highlight-1349391-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/lider-de-sindicat-al-politistilor-avem-grave-probleme-de-sistem-generate-in-special-de-cei-care-ocupa-functii-de-conducere-1349391#highlight-1349391-1
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Deputatul PNL Adriana Săftoiu a povestit pe Facebook o întâmplare care ridică 

mari semne de întrebare despre relațiile dintre capii poliției și clanurile interlope, 

iar Cosmin Andreica, liderul sindicatului polițiștilor „Europol”, recunoaște că sunt 

„grave probleme în interiorul sistemului” și susține că ele sunt generate „în special 

de cei care ocupă funcții de conducere și cei care au legături politice”. El 

avertizează că există un risc crescut de corupere a polițiștilor de către infractori. 

„Este evident că vorbim despre grave probleme pe care le avem în interiorul 

sistemului, probleme care sunt generate în special de cei care ocupă funcții de 

conducere și cei care au legături politice, pentru că aici vorbim despre un cerc 

închis între aceste funcții de conducere, despre politică și despre influența pe care 

aceste clanuri și infractorii - care gestionează sume importante de bani - ajung să 

folosească aceste venituri pentru a-și asigura protecția sub o formă sau alta”, a 

declarat Cosmin Andreica, joi seara, la Digi24. 

Sindicalistul se plânge că, dincolo de schimbarea unor denumiri, nu a văzut 

reformele promise pentru reorganizarea activității Ministerului de Interne și acuză 

că în continuare funcțiile de conducere nu se ocupă pe criterii de profesionalism. 

„Dincolo de reorganizarea ministerului prin schimbarea denumirii, deși s-a vorbit 

mult despre reorganizarea instituțională și despre identificarea măsurilor necesare 

pentru a putea avea un sistem în care polițistul să fie protejat, dacă își face datoria, 

un sistem în care funcțiile de conducere și manageriale să fie ocupate pe criterii de 

meritocrație, și nu pe baza altor criterii, așa cum se întâmplă în momentul de față, 

din păcate, din partea ministerului și a ministrului am auzit doar de schimbarea 

denumirii Poliției Române în Poliția Națională, ca să ne diferențiem de Poliția 

Locală. Această reorganizare trebuie să fie mai mult decât schimbarea denumirii. 

Trebuie să vorbim despre cazurile concrete în care polițiștii în care iată, inclusiv 

cei de la operațiuni speciale, polițiștii de la investigații criminale au de suferit de pe 

urma faptului că ei își îndeplinesc sarcinile și atribuțiile de serviciu”, spune 

Andreica. 

El avertizează că există un risc tot mai mare al coruperii polițiștilor de către 

infractori și acest aspect ar trebui să fie „principala preocupare a structurilor 

MAI”.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/acuzatii-grave-la-adresa-politiei-adriana-saftoiu-dezvaluie-cazul-unei-politiste-sub-acoperire-turnata-de-colegi-traficantilor-1349225
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/bucurestiul-pe-un-butoi-de-pulbere-cum-isi-impart-influenta-pe-sectoare-cele-15-clanuri-interlope-cunoscute-de-politie-1349262
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„Nu mai departe de acum două săptămâni am văzut un polițist căruia i s-a 

incendiat locuința, fiind în concediu de odihnă, am avut polițiști cărora li s-au dat 

foc autoturismelor personale, avem în fiecare zi polițiști care sunt intimidați, avem 

copii de polițiști cărora li se transmit mesaje de intimidare. Aceste cazuri ar trebui 

să fie principala preocupare a structurilor din MAI pentru a găsi metodele necesare 

pentru a-i proteja. Pentru că altfel, vom vedea tot mai mulți polițiști care vor ceda 

în fața acestei lupte de gherilă cu infractorii, cu traficanții de carne vie, cu 

traficanții de țigări și alte produse de contrabandă și cu traficații de droguri, pentru 

că aceștia au foarte mulți bani la dispoziție și mijloace de intimidare” - a explicat 

Cosmin Andreica. 

Priveghiul din clanul Duduienilor. „Forțele de ordine n-au făcut altceva decât 

să asigure protecția unei familii de interlopi”, acuză Andreica 

El s-a referit și la scenele petrecute miercuri la priveghiul din clanul 

Duduienilor. „Țin să vă mărturisesc că inclusiv pe grupurile de polițiști a fost o 

mâhnire după ziua de ieri, a fost o frustrare și a fost o revoltă din partea polițiștilor. 

A fost inacceptabil să vedem acel „spectacol” în care zeci de membri ai forțelor de 

ordine n-au făcut altceva decât să asigure protecția unei familii de interlopi. Ce 

încearcă autoritățile să transmită prin astfel de gesturi? Astăzi am văzut că 

autoritățile le-au pus la dispoziție celor care participă la această ceremonie măști și 

dezinfectant, în condițiile în care ei în continuare încalcă legea, fiind un număr mai 

mare de 50 de persoane la acel eveniment privat, așa cum a fost el denumit. Noi 

suntem nemulțumiți și frustrați de această atitudine, pentru că în momentul în care 

colegii noștri vor fi puși în situația de a aplica legea, cetățenii le vor arunca în față 

această acțiune”, a explicat Cosmin Andreica. 

„Toată această activitate a fost, sub o formă sau alta, condusă de către mai-marii 

Poliției Române”, a adăugat el. 

Întrebat dacă știe să fi existat un ordin în acest sens, ca polițiștii să se comporte 

astfel, Andreica a spus: „Știm că au fost interpretări referitoare la faptul că, fiind 

vorba despre o ceremonie și despre o categorie din societate care are astfel de 

tradiții, ar fi inoportun să se intervină pentru dispersarea mulțimii, în așa fel încât 

să se limiteze numărul participanților la acel eveniment.  

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/imagini-incredibile-de-la-priveghiul-lui-emi-pian-imbulzeala-maxima-nimeni-cu-masca-politia-si-jandarmeria-tinute-la-poarta-1348664
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/evenimente/imagini-incredibile-de-la-priveghiul-lui-emi-pian-imbulzeala-maxima-nimeni-cu-masca-politia-si-jandarmeria-tinute-la-poarta-1348664
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/vila-lui-emi-pian-pazita-non-stop-si-terestru-si-din-aer-jandarmii-au-cerut-membrilor-clanului-duduianu-sa-aduca-masti-la-priveghi-1349062
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Până la urmă, concluziile și efectele acestei mulțimi, acestei aglomerări care a avut 

loc în aceste zile acolo, le vom vedea peste probabil două săptămâni, pentru că 

acolo a  fost o adevărată bombă epidemiologică”, a conchis liderul sindicatului 

„Europol”. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Call center pentru Covid-19 la DSP București 

Direcţia de Sănătate Publică a Municipiului Bucureşti (DSPMB) are, de joi, un call 

center la care bucureştenii pot suna atunci când vor informaţii privind pandemia de 

coronavirus, dar pot fi şi îndrumaţi sau sfătuiţi în legătură cu infectarea cu 

virusului SARS-CoV-2, relatează Agerpres. 

Numărul unic este 021/9462 şi poate fi apelat în intervalul orar 8,00 - 22,00, de 

luni până duminică, anunţă DSP Bucureşti. 

Estimarea iniţială arată că aproximativ 500 de apeluri urmează să fie primite în 

fiecare zi. Tocmai de aceea, programul a fost gândit pentru ca operatorii call center 

să poată gestiona problemele fiecărui apelant, având în vedere complexitatea 

cazurilor de infectare cu SARS-CoV-2, menţionează reprezentanţii DSPMB. 

 Nelu Tătaru: Medicii şi asistenţii de medicină şcolară, detaşaţi la DSP-uri 

''Acest call center este un sprijin important pentru protecţia şi sănătatea 

bucureştenilor, dar, în acelaşi timp, reprezintă şi un ajutor în a preveni răspândirea 

pandemiei de coronavirus în Bucureşti. Încurajez orice persoană care are nevoie de 

informaţii sau care are nevoie de ajutor în contextul îmbolnăvirii cu COVID-19 să 

ne apeleze cu încredere'', a declarat Oana Nicolescu, directorul DSPMB. 

Call center-ul de la DSPMB a fost înfiinţat cu sprijinul Guvernului, Ministerului 

Sănătăţii şi al Serviciului de Telecomunicaţii Speciale, se arată pe site-ul instituţiei. 

Acest call center vine la o săptămână după ce Digi24 a sunat, în prezența lui Raed 

Arafat, timp de jumătate de oră la DSP București fără să le răspândă nimeni. Abia 

după 30 de minute a răspuns un angajat al instituției. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24210099-nelu-tataru-medicii-asistentii-medicina-scolara-detasati-dsp.htm
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 Ludovic Orban: 85% dintre patronii din HoReCa respectă regulile, restul 

nu. Ce restaurante ar putea fi redeschise mai întâi 

Ludovic Orban a declarat, joi, că restaurantele vor putea fi redeschise când va 

exista „un context epidemiologic măcar sensibil îmbunătățit” și garanția că toți 

patronii vor respecta regulile de protecție sanitară. Premierul spune că aproximativ 

85% dintre patronii HoReCa respectă aceste măsuri, în timp ce un procent nu 

respectă sau nu vor să facă acest lucru. 

„Ne-am dori să putem să deschidem restaurantele. În discuțiile pe care le-am avut 

cu reprezentanții mediului de afaceri le-am spus că trebuie să avem un context 

epidemiologic măcar sensibil îmbunătățit și garanția unei cooperări din partea 

tuturor patronilor în respectarea regulilor de protecție sanitară. 

Haideți să fim cinstiți. 80-85% dintre ei respectă regulile, dar avem încă un procent 

de oameni care nu respectă regulile și care nu sunt implicați și nici nu-și doresc să 

asigure respectarea regulilor”, a afirmat Ludovic Orban. 

Șeful Executivului a mai spus că discuțiile cu reprezentanții HoReCa vor continua 

iar dacă situația o permite ar putea fi redeschise mai întâi restaurantele din hoteluri. 

„Continuăm discuțiile. Eu înțeleg situația foarte dificilă și chiar îmi doresc o 

deschidere cât mai rapidă, dar să fie făcută în niște condiții care să nu crescă riscul 

epidemiologic datorită deschiderii restaurantelor în spații închise. Chiar e posibil în 

două etape, întâi să deschidem restaurantele aferente hotelurilor și ultrior celelalte 

restaurante”, a explicat Orban. 

Secretarul de stat în Ministerul Sănătăţii Horaţiu Moldovan spune că nu există 

argumente ştiinţifice care să demonstreze că o creştere a numărului de infectări cu 

Covid-19 este favorizată de activităţile din domeniul turistic. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/restaurantele-nu-se-deschid-presedintele-hora-dupa-discutiile-cu-orban-suntem-la-un-pas-de-ati-facem-apel-sa-se-respecte-regulile-1348506
https://www.digi24.ro/stiri/secretar-de-stat-in-ministerul-sanatatii-nu-exista-argumente-stiintifice-care-sa-arate-ca-turismul-favorizeaza-cresterea-infectiiilor-1349200
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 Indicele Robor la 3 luni, în funcție de care sunt calculate dobânzile la 

majoritatea creditelor în lei, a scăzut joi la 2,05%. Este cel mai mic nivel din 

martie 2018. 

Potrivit datelor publicate de Banca Națională, Robor 3M a scăzut joi la nivelul de 

2,05%, după ce miercuri era cotat la 2,15%. Este cel mai mic nivel înregistrat după 

21 martie 2018. Indicele ROBOR la 6 luni a scăzut la 2,13% de la 2,24%. 

Miercuri, Consiliul de administrație al Băncii Naționale a hotărât reducerea ratei 

dobânzii de politică monetară la nivelul de 1,50 la sută pe an de la 1,75 la sută pe 

an și păstrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii pentru 

pasivele în lei și în valută ale instituțiilor de credit. Măsura a fost luată pentru a 

atenua impactul economic al crizei provocată de pandemia de coronavirus. 

Este pentru a treia oară în acest an când BNR a decis reducerea dobânzii de 

referință, după modificările operate în martie și mai. 

IRCC (indicele de referință trimestrial pentru creditele acordate consumatorilor), 

care a înlocuit ROBOR la calcul creditelor noi acordate de bănci din mai 2019, se 

situa la nivelul de 2,41% în primul trimestru al anului.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 BNR se aşteaptă la o inflaţie de 2,7% la sfârşitul anului curent şi de 2,5% la 

finalul lui 2021 

Rata anuală a inflaţiei IPC pentru sfârşitul anului curent şi al celui viitor este 

prognozată la 2,7% şi, respectiv, la 2,5%, potrivit Raportului asupra inflaţiei postat 

pe pagina de internet a Băncii Naţionale a României. 

"Contribuţia estimată a modificării impozitelor indirecte este de 0,2 puncte 

procentuale la sfârşitul anului curent şi de 0,4 puncte procentuale la finele celui 

viitor. Rata medie anuală a inflaţiei IPC îşi va continua parcursul descendent din 

prima jumătate a anului curent, dar într-un ritm mai atenuat, fiind anticipată să 

atingă 2,5% la orizontul proiecţiei, trimestrul II 2022", se menţionează în raport. 

https://www.cursbnr.ro/robor
https://www.cursbnr.ro/robor
https://www.biziday.ro/bnr-a-redus-dobanda-de-politica-monetara-la-15-fata-de-175-este-a-treia-reducere-din-acest-an-dupa-alte-doua-in-mai-si-martie/?source=biziday
https://www.biziday.ro/bnr-a-redus-dobanda-de-politica-monetara-la-15-fata-de-175-este-a-treia-reducere-din-acest-an-dupa-alte-doua-in-mai-si-martie/?source=biziday
https://www.biziday.ro/bnr-a-redus-dobanda-de-politica-monetara-la-15-fata-de-175-este-a-treia-reducere-din-acest-an-dupa-alte-doua-in-mai-si-martie/?source=biziday
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Potrivit BNR, comparativ cu Raportul anterior, revizuirile pentru rata anuală a 

inflaţiei IPC sunt minore. Valoarea anticipată pentru finele anului curent este mai 

redusă cu 0,1 puncte procentuale, în condiţiile reevaluării descendente a 

contribuţiei componentelor exogene ale coşului de consum, care contrabalansează 

proiectarea la acest orizont a unor valori uşor mai ridicate în cazul inflaţiei de bază. 

Pentru finele anului viitor, prognoza este similară celei precedente. 

"Rata anuală a inflaţiei CORE2 ajustat s-a menţinut ridicată până la finele 

trimestrului II, depăşind în luna iunie valoarea din prognoza benchmark precedentă 

şi atingând nivelul de 3,7%. Ulterior, este preconizată reintrarea acesteia în 

interiorul intervalului de variaţie al ţintei centrale pe parcursul ultimului trimestru 

al anului. Evoluţia componentei este imprimată de acţiunea conjugată a şocurilor 

din partea cererii şi a ofertei, manifestate în contextul crizei sanitare şi al măsurilor 

administrative instituite de autorităţi. Astfel, presiuni inflaţioniste sunt asociate 

unor factori precum majorarea costurilor salariale unitare în urma contracţiei 

producţiei (creştere atenuată doar parţial de măsurile de sprijin guvernamental), 

costurile suplimentare reclamate de măsurile de prevenire a infectărilor 

implementate de agenţii economici şi reducerea ofertei în condiţiile închiderii unor 

puncte de lucru sau ale restrângerii activităţii", se spune în Raport. 

BNR precizează că, pe măsura normalizării situaţiei epidemice şi a adaptării 

treptate a comportamentului agenţilor la noile condiţii, presiunile inflaţioniste 

asociate situaţiei medicale se vor diminua gradual. În acest context, efectul 

dezinflaţionist al cererii agregate este de aşteptat să devină dominant pe termen 

mediu, conducând la o scădere a ratei anuale a inflaţiei de bază, urmată de 

stabilizarea acesteia, începând cu mijlocul anului viitor, în jurul valorii de 2,2%. La 

această evoluţie contribuie şi dinamica relativ redusă a preţurilor din import. 

Astfel, inflaţia IAPC exclusiv produse energetice din zona euro se plasează pe o 

traiectorie în reducere treptată până la finele anului viitor, urmată spre sfârşitul 

intervalului de prognoză de o revenire lentă. Anticipaţiile inflaţioniste se menţin în 

interiorul intervalului ţintei până la orizontul proiecţiei, diminuarea de pe parcursul 

anului curent fiind urmată de o relativă stabilizare. 
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Comparativ cu prognoza anterioară, rata anuală a inflaţiei de bază se plasează la 

valori uşor mai ridicate până în trimestrul III 2021, în condiţiile subestimării pe 

termen scurt a presiunilor inflaţioniste asociate şocurilor de ofertă în contextul 

evoluţiei situaţiei medicale. Ulterior, dinamica este marginal inferioară celei 

publicate în Raportul asupra inflaţiei din luna mai, în principal ca urmare a 

revizuirii descendente a traiectoriei inflaţiei externe şi, implicit, a presiunilor mai 

reduse din partea preţurilor de import. 

Preţurile volatile ale alimentelor (LFO) sunt anticipate să înregistreze o dinamică 

anuală de 8,4% la finele anului curent şi de 3,3% la sfârşitul celui viitor, aceste 

valori fiind configurate sub ipoteza înregistrării unor recolte agricole încadrate în 

proximitatea unei medii multianuale. Comparativ cu Raportul anterior, nivelul 

pentru finele anului curent a fost revizuit în sens descendent cu 3,5 puncte 

procentuale, pe fondul unei ameliorări a condiţiilor meteorologice, survenită 

ulterior publicării Raportului precedent, care a condus la o ieftinire a legumelor. 

Pentru anul viitor, valoarea este relativ similară celei proiectate în Raportul din 

luna mai. 

Traiectoria preţurilor administrate prevede creşteri de 1% şi de 2,5% la sfârşitul 

anului curent şi, respectiv, al celui viilor. Comparativ cu Raportul din luna mai, 

proiecţia pentru finele anului 2020 a fost ajustată în sens descendent cu 1,1 puncte 

procentuale, pe fondul reducerii din luna iulie a tarifelor reglementate la energia 

electrică aplicate de către furnizorii de ultimă instanţă, în timp ce pentru anul viitor 

nivelul este similar.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cele 6 predicții venite dinspre BNR, cuprinse în Raportul asupra inflației 

Pe ansamblul anului, economia României ar putea înregistra o valoare negativă 

semnificativă, apropiată de cea înregistrată la apogeul crizei economice din 2008-

2009, iar pierderile de venit de la nivel agregat urmează a fi recuperate în totalitate 

pe o perioadă de cel puțin un an, se arată în Raportul asupra inflației publicat joi 

de Banca Centrală. Raportul analizează efectele pandemiei asupra economiei și 

recomandă un grad mai ridicat de atragere a a banilor europeni.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-6-24215202-0-rai202008.pdf
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”Accesarea acestor fonduri este însă condiționată de implementarea recomandărilor 

adresate țării noastre în cadrul Semestrului european”, notează autorii Raportului. 

 1. Scenariul de bază al proiecției macroeconomice este fundamentat pe 

ipoteza menținerii sub control a situației epidemice interne, de natură a nu 

face necesară reintroducerea unor măsuri administrative generalizate de 

distanțare socială în perioadele viitoare. Cu toate acestea, resurgența recentă 

a numărului de cazuri de îmbolnăvire cu virusul Sars-Cov-2, implicit 

prelungirea recentă cu încă o lună a perioadei stării de alertă, amplifică 

incertitudinea privind gradualitatea normalizării activității economice. În 

aceste condiții, pe ansamblul anului, variația medie a PIB este prevăzută să 

înregistreze o valoare negativă semnificativă, apropiată de cele înregistrate 

la apogeul crizei economice din 2008-2009, iar pierderile de venit de la nivel 

agregat urmează a fi recuperate în totalitate pe o perioadă de cel puțin un an. 

 2. Comprimarea venitului disponibil al gospodăriilor populației și 

comportamentul extrem de prudent al acestora, vizibil într-o majorare a ratei 

de economisire cu scop de asigurare a protecției financiare în fața unor 

situații neprevăzute, precum și disponibilitatea redusă a unor categorii de 

bunuri și servicii vor avea ca efect probabil o întrerupere relativ abruptă a 

tendinței favorabile de evoluție a consumului din ultimii ani. În funcție de 

evoluția crizei medicale, nu este exclusă permanentizarea unui 

comportament de consum rezervat din partea acestora, în pofida susținerii 

financiare oferite de schemele de retenție a forței de muncă finanțate de 

autorități. 

 3. Impactul economic al crizei de sănătate publică asupra configurației atât a 

mediului intern, cât și a celui extern va continua să contureze surse 

apreciabile de riscuri și incertitudini în perioadele viitoare. Din această 

perspectivă, rămân dificil de evaluat atât viteza derulării acestui proces, cât 

și gradul de simetrie a revirimentului economic, în condițiile în care unele 

economii vor continua probabil să recupereze pierderile în manieră 

consecventă, în timp ce în cazul altora, în raport cu dezechilibrele economice 

preexistente la debutul crizei ori acumulate în timpul pandemiei, perioadele 

de progres vor alterna cu altele de stagnare sau chiar regres, cu un impact 

dificil de anticipat asupra configurației în perspectivă a acestor economii. 
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 4. Pe plan intern, politica fiscală și cea de venituri își mențin relevanța ca 

sursă de incertitudini. Riscuri specifice provin dintr-un volum mai amplu de 

cheltuieli bugetare,ocazionate de o eventuală prelungire a crizei de sănătate 

publică, fie ca urmare a unei escaladări a situației medicale nefavorabile de 

pe plan local, înregistrată de altfel pe parcursul ultimelor săptămâni, fie 

asociate unei posibile amplificări a pandemiei la nivel global, cu potențial de 

a se configura în corelație cu debutul sezonului rece. De asemenea, la 

momentul elaborării scenariului de bază, au existat mai multe ipoteze de 

lucru cu privire la configurația viitoare a transferurilor sociale (pensii), 

lipsite însă de predictibilitate, în absența unor transpuneri legislative clar 

conturate. 

 5. Perspectiva sumbră conturată în privința investițiilor pe plan local este 

accentuată de spațiul fiscal limitat care caracteriza economia românească 

încă dinainte de izbucnirea COVID-19. În aceste condiții, devine cu atât mai 

necesară valorificarea avantajelor competitive locale, precum și a 

oportunităților apărute în contextul pandemiei. Astfel, în calitate de membru 

al UE, dincolo de o absorbție mai intensă de fonduri europene în cadrul 

actualului exercițiu financiar, un sprijin consistent ar putea fi obținut, în 

următorii ani, prin utilizarea resurselor pe care Comisia Europeană 

intenționează să le mobilizeze pentru redresarea economică la nivel 

comunitar – un buget de 1074 miliarde euro pentru Cadrul financiar 

multianual 2021-2027 și lansarea unui nou instrument „Next Generation 

EU”, în valoare de 750 miliarde euro. Accesarea acestor fonduri este însă 

condiționată de implementarea recomandărilor adresate țării noastre în 

cadrul Semestrului european, precum și de identificarea unor proiecte 

viabile, de natură a contribui la o relansare economică durabilă. 

 6. O altă contrapondere pentru tabloul nefavorabil privind acumulările 

interne de capital o poate genera, pe termen mai lung, tendința de 

reconfigurare a lanțurilor de aprovizionare la nivel global, în sensul 

repatrierii/regionalizării acestora. Această nouă abordare a luat naștere ca 

reacție la vulnerabilitatea reprezentată de concentrarea masivă a 

aprovizionării pe o singură zonă (continentul asiatic, în special China), 

opțiune ale cărei dezavantaje au fost accentuate în contextul pandemiei.  
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O asemenea reorientare, de natură a antrena deschiderea de noi capacități de 

producție și depozitare, aduce în prim-plan problema costurilor de producție, 

putând promova pe poziții relativ avantajoase, la nivel european, economiile 

emergente. Fructificarea de către România a acestei oportunități este însă o 

provocare, atractivitatea mediului local din perspectiva investițiilor, 

conturată de calitatea înaltă a infrastructurii digitale, de dimensiunea pieței 

autohtone sau de costul mai scăzut al forței de muncă, fiind estompată de 

calitatea și dimensiunea necorespunzătoare ale infrastructurii de transport, de 

gradul modest de digitalizare a economiei, mai ales în sectorul administrației 

publice, dar și de instabilitatea cadrului fiscal și de reglementare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Astăzi se încheie oferta pentru titlurile de stat Fidelis vândute prin bursă: 

subscrieri de 1,43 miliarde de lei, din care jumătate sunt în tranşa pe euro 

Astăzi, 7 august 2020, la ora 13:00, se încheie oferta de subscriere pentru titlurile 

de stat Fidelis vândute de Ministerul Finanţelor prin bursa de la Bucureşti, iar 

potrivit datelor agregate de Ziarul Financiar subscrierile se ridică la 1,43 miliarde 

de lei.  

Cu alte cuvinte, din 15 iulie 2020 încoace, adică de când a început oferta de 

subscriere, românii au împrumutat statul român cu 1,43 mld. lei la dobânzi chiar şi 

de 4,5% pe an.  

Din această sumă, circa 780 de milioane de lei (162 mil. euro) erau subscrierile 

aferente titlurilor de stat în euro, cu scadenţa pe 5 ani şi o dobândă de 2% pe an. Pe 

de altă parte, titlurile de stat în lei cu scadenţa pe doi ani şi o dobândă de 4% pe an 

au atras până ieri seară subscrieri de 465 mil. lei, iar cele pe patru ani şi cu 4,5% 

dobânda, circa 192 mil. lei. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Exxon avertizează că, la actualele cotații ale țițeiului, rezervele dovedite de 

petrol și gaze ale lumii vor trebui tăiate cu 20%, pentru că nu vor mai putea fi 

exploatate în mod profitabil. 

Principalul impact ar consta în ștergerea valorilor (contabile) ale companiilor 

petroliere și al capacității acestora de a se finanța. Rezervele dovedite sunt 

proprietățile de zăcăminte care pot fi exploatate cu profit, în condițiile de piață 

curente, într-o proporție de cel puțin 90%. Cele mai mari probleme le au 

companiile americane care exploatează țiței și gaze de șist, o tehnologie cu costuri 

mai mari. 

Numeroase firme din industrie și-au diminuat deja capitalurile prin ștergerea 

rezevelor care nu mai pot fi exploatate la actualul nivel de 40 de dolari/baril, care 

pare a se fi stabilizat totuși.  

Cotațiile țițeiului european au atins un minim de 20 de dolari în aprilie, față de 

aproape 70 de dolari/baril la finalul anului trecut.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 UE deblocheaza un ajutor de urgenta in valoare de 33 de milioane de euro 

destinat Libanului 

Uniunea Europeana a anuntat joi ca a deblocat 33 de milioane de euro in vederea 

finantarii unui prim ajutor de urgenta destinat Libanului si ca a mobilizat mijloace 

materiale, inclusiv o nava-spital italiana, cu scopul de a-i ajuta pe salvatorii din 

Beirut, devastat marti seara de doua explozii, relateaza AFP. 

 

O Conferinta a donatorilor este avuta in vedere, cu scopul mobilizarii unor 

finantari suplimentare, destinate reconstructiei in urma unei evaluari a nevoilor, a 

anuntat o sursa europeana. 

 

Deblocarea celor 33 de milioane de euro este menita sa permita acoperirea nevoilor 

imediate a serviciilor de salvare si spitalelor din capitala libaneza, a precizat 

Comisia Europeana (CE). 
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Presedinta CE Ursula von der Leyen a doscutat joi la telefon cu premierul libanez 

Hassan Diab despre o asistenta din partea UE. 

State europene s-au mobilizat rapid. 

 

Italia a pus la dispozitie o nava militara dotata cu o capacitate de evacuare 

medicala cu elicopterul si echipament medical. 

 

Europenii au mobilizat, totodata 250 de pompieri specializati in cautare si salvare, 

au declarat surse europene. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/

